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一、 引言 

在參加 Buddy Program接待交換學生的過程中，我有幸認識了一位

來自波蘭的學生——Jacek Piotrowicz。這次的經歷讓我不僅學習到

了不同文化之間的交流，更深刻體會到身為主人翁的責任和意義。

本文將分享我與我的朋友羅瑋翔一起接待 Jacek的經歷與心得。 

 

二、 開始聯繫 

在接到 Jacek成為我們接待的對象後，我們第一時間發送了一封歡

迎信給他： 

 

``` 

Dear Jacek, 

 

I hope this letter finds you well and thriving! As we embark on this 

exciting journey together through the buddy program, I wanted to take a 

moment to touch base and extend my warmest greetings to you. 

 

First and foremost, how are you doing? I'm curious to know how you're 

settling into life here in Taiwan. How are you finding the weather and the 

local cuisine? Also, I'm intrigued to learn more about your journey to 

Taiwan. Are you here as an exchange student, or have you officially 

enrolled in a program? Additionally, I'm curious about the courses you've 

chosen to take. It would be wonderful to exchange insights on our 

academic pursuits! 

 



If there's anything at all that you need assistance with, whether it's 

navigating accommodation options, selecting courses, or even just 

figuring out the best places to shop, please don't hesitate to reach out. I'm 

here to lend a helping hand in any way I can. 

 

Furthermore, I would like to extend an invitation for us to meet up for a 

meal sometime soon. It would be a fantastic opportunity for us to get to 

know each other better and explore some of the local culinary delights 

together. Let me know when works best for you, and we can plan 

something accordingly. 

 

Looking forward to hearing from you soon, Jacek! 

 

Warm regards, 

 

Jeff & Michael 

Graduate Student, Department of Finance 

``` 

 

不久後，Jacek回覆了我們，他表示已經適應台灣的生活，並且願意

與我們見面： 

 

``` 

Hello, 

 

I find it so far very well! I like here, it’s been about 11 days here already 

so I would say I’m already adjusted. 

 

I am exchange student. 

 

I have those IMBA courses: 

Co-Opetition: A Game TheoreticApproach to Business Practices 

Digital Marketing 

Managing a Multicultural Workforce 

 

It is too late for that question hahaha. I am in ihouse. 



 

I would be happy to meet and see you guys of course. 

 

My whatsapp is +48692993301. You can text me there. 

 

Pozdrawiam, 

 

Jacek 

``` 

 

三、 第一次見面 

我們與 Jacek首次見面是在台灣著名的熱炒店。我們本來計劃帶他

去鼎泰豐，但由於他已經去過，我們決定帶他體驗一下地道的台灣

熱炒。席間，我們點了許多台灣特色菜，Jacek對這些菜色讚不絕

口。 

 

  



我們在餐桌上聊了很多，從學業到生活，再到彼此的旅行經歷。

Jacek已經去過 37個國家，他的旅行經驗豐富，讓我們大開眼界。

我們也從他那裡學到了許多寶貴的經驗，這對我們未來到歐洲交換

學習將有很大的幫助。 

 

 
 

四、 結語 

與 Jacek的接觸讓我深刻感受到文化交流的重要性。透過 Buddy 

Program，我們不僅能幫助交換學生適應新環境，還能從他們身上學

到不同的文化和生活方式。這次的經歷豐富了我的碩士生活，也讓

我更加期待未來的國際交流機會。希望未來能有更多這樣的機會去

認識來自世界各地的朋友。 


